

## Referat af Repræsentantskabsmødet

Tirsdag den 9. februar 2016.

Der var afbud fra: Arbejderarkivet, Danfoss arkivet, Ulkebøl arkiv.

1. Vagn Hesselager bød velkommen, derefter kaffe.
2. **Forretningsudvalget** FU's arbejde.
  - a. Mødet med kommunen er ikke afholdt endnu, men vi afventer svar omkring dato.
  - b. Vi ønsker at drøfte **økonomi** omkring IT og uddannelse. Serverkapacitet omkring billeder, registrering i Tiff-format kræver mere plads.
  - c. Vagn er trådt ind i Bevaringsrådet. Et interessant forum. Der blev bl.a. drøftet Spejderlejr 2017, Nordals Ferieresort samt ansøgninger om nedrivning af fredede hus i kommunen. Rundsendte billeder af tilladelser 2015. Vi har siden dec. haft 4 sager at se på: i hhv. Sønderborg, Gråsten, Havnbjerg og Stevning. Sagerne bliver videresendt til berørte arkiv og vi fremsender vor mening.
3. **Grupperne.**
  - a. **Lokalegruppen**

Svend-Erik var lidt nedslået over, at det gamle kommunekontor i Hørup var blevet solgt, ligeledes var Reva bygningerne solgt, det havde været et godt sted til Industrihistorie og måske fælles lokaler for Sønderborg, Dybbøl og Ulkebøl.
  - b. **Hjemmeside gruppen**

Der kræves eget Domæne for alle arkiver. Der planlægges kurser for arkiver, der har brug for hjælp til arbejdet med en hjemmeside.
  - c. **Uddannelsesgruppen.**

Efterlyste respons på de udsendte skrivelser, Sundeved havde ikke modtaget en. Vil prøve at lave samkørsel til kurser udenbys. Venter på ønsker fra arkiverne. Gruppen blev bedt om at lave en opstilling over relevante kurser for os. I Region Syd
  - d. **IT gruppen.**

Kursus afholdt med Hørup arkiv ved John Hansen fra Egen arkiv. Mangler arkiverne hjælp til opdatering (back-up) vil gruppen gerne komme ud til dem. Hertil var der ønske fra Kegnæs-Broager-Lysabild-Sundeved og Augustenborg.
  - e. **Kulturgruppen.**

Førstkommende arrangement foredrag på biblioteket 25. februar.  
Hanne Næsborg Andersen er gået på pension, hun bliver afløst af Claus Jakobsen.
  - f. **Arkibas gruppen.**

Der var spørgsmål om lydfiler kunne gemmes i Arkibas. Det kan de godt. Hugo de la Motte, Nordborg arkiv kan kontaktes. Digital optager koster ca. 1.200,00 kr.
  - g. **Pr-gruppen**

har holdt møde på Danfoss arkivet. Planlægger en velkomst folder til nye

medarbejdere. Annoncerer tidligere omtalte foredrag på Facebook, sender plakater ud til arkiverne til opsætning. Georg Meister ser gerne besøg på Danfoss-arkivet.

h. **ABM udvalg:**

Der har ikke været afholdt møder i ABM-udvalget.

i. **Forsikringsgruppen.**

Er ikke startet endnu. Svenstrup arkiv vil gerne med under SKLAs forsikring, er pt. med under Landsbylaget.

**4. Generalforsamlingen 2016**

- a. Maikroen på Danfoss er reserveret **d. 12. april 2016 kl. 19.** Dirigent og referent er spurgt og har givet tilsagn.
- b. Programforslag vedhæftet og godkendt

**5. Bordet rundt:**

- a. **Kassereren** måtte beklage at vi desværre kommer ud med et underskud i år.
- b. **Sundeved arkiv:** Starter med et nyt program, 5. klasser undervises i bl.a. slægtsforskning, det sker både i arkivet og på skolen.
- c. **Augustenborg:** Har fået en ny medarbejder, arbejdet i arkivet går stille og roligt.
- d. **Nordborg:** Har fået en ny medarbejder. Arkivet skal i gang med udvendig vedligeholdelse af bygningerne.
- e. **Egen:** Åbent hus hver mandag for besøgende fra 19.00 til 20.30. Samtidig er der arbejdsaften for medarbejderne.
- f. **Kegnæs:** Skal have generalforsamling. Foredrag ved Jørgen Thomsen om Dam katastrofen i Haderslev. Skal have ny formand og mangler to nye medarbejdere.
- g. **Holm:** Har fået to nye medarbejdere. Formanden "længe leve", Arkivlederen er desværre død.
- h. **Tandslet:** Efterlyser også arbejdskraft. Lejf er blevet valgt til suppleant i LASS. Tillykke med det.
- i. **Hørup:** Årsskiftet er færdigt og på vej ud. Mangler også 2 medarbejdere. Der skal afholdes møde med arkiverne i Sydals. Generalforsamling med Inge Adriansen som foredragsholder.
- j. **Lysabild:** 4 medarbejdere mødes mandag formiddag og arbejder med arkibas5 under vejledning af Per Thomsen. Holder afstemningsfest. I forbindelse med udgivelse af bog var der åbent hus, 50 deltog.
- k. **Broager:** Ny arkivleder er et stort plus. Har pt. ikke plads til flere medarbejdere - skal flytte i nye lokaler i løbet af 2016.
- l. **Gråsten:** Arbejdet går godt, men her kan også bruges flere medarbejdere.
- m. **Svenstrup:** Her ønskes også flere yngre medarbejdere. Onsdag formiddag køres Arkibas5. Generalforsamling forude.
- n. **Kassereren:** Arbejdet går godt, mangler et par arkivers regnskaber.

**6. Næste møde i repræsentantskabet: 24. maj 2016 kl. 9.00 - 12.00. i Asylet, Sønderborg.**

**7. Eventuelt Intet**

Referent

Else Egholm